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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordföranden Therese Carlborg (M) och vice ordförande 

Stefan Nilsson (MP) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 19 december 2013. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens 

sammanträde den 25 november 2013 justerades den 27 

november 2013. 
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§ 2   

Svar på medborgarförslag om en beachvolleyplan i 
Humlegården 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom i juni 2013 om att anlägga en 

beachvolleyplan i anslutning till ungdomsparken i 

Humlegårdens västra del. 

 

Som en del i uppfyllandet av nämndens verksamhetsmål 

anser förvaltningen att det är viktigt att det finns goda 

möjligheter till idrottsaktiviteter i Östermalms parker. 

Samtidigt som hänsyn måste tas till parkernas kulturhistoriska 

värden.  

 

Humlegården är Stockholms näst äldsta park och har ett stort 

kulturhistoriskt värde med olika avläsbara historiska lager 

från 1600-talet fram till idag. Dessa utgör parkens viktiga 

gestaltningsmässiga byggstenar. Hänsyn måste tas till parkens 

befintliga utformning och dess unika kulturhistoriska värden. 

Förvaltningen ser därför inte att en beachvolleyplan kan 

inrymmas i parken. De öppna ytorna omkring den före detta 

parkarbetarlokalen är också starkt begränsade. 

 

I samband med att Humlegårdens före detta parkarbetarlokal 

renoveras och omvandlas till lokal för ungdomar planerar 

förvaltningen att genomföra en dialog med ungdomarna i 

syfte att få veta vilka önskemål som finns om att utveckla 

parkytorna i närmast anslutning till byggnaden.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

Dnr 2013-622-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Svar på medborgarförslag – En förskola alla mår bra 
av 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

I området skall det byggas 700 nya bostäder och därmed skall 

de två förskolor som stadsdelsförvaltningen driver i området 

rivas och ersättas av en ny stor förskola. Lokalerna förvaltas 

av SSSB (Stockholms stads studentbostäder). Föräldrar är 

oroliga för hur detta skall hanteras och kräver att barn och 

pedagoger skall ha rätt till ett förskole miljö som är både 

trygg, säker och som har likvärdig utomhusmiljö efter 

ombyggnationen.    

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den2 december 2013. 

Dnr 2013-647-1.2.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M)  yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och ledamoten Jaime Barrios (V) yrkade bifall till 

socialdemokraternas och vänsterpartiets gemensamma 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar  

 

att bifalla medborgarförslaget 
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att i övrigt anföra följande: 

 

Vi tycker att förvaltningens förslag till beslut är bra och håller 

med om att det krävs en kontinuerlig och god dialog mellan 

inblandade parter. Medborgarförslaget utgör en indikation på 

att berörda föräldrar i nuläget inte upplever att de fått den 

information de behöver och att detta lett till oro över barnens 

framtid. Det är viktigt att den aktuella förändringsprocessen 

inte ger upphov till onödig oro och stress över situationen och 

vi vill därför veta hur det säkerställs att personal och föräldrar 

får den information de har rätt till och behöver. Då 

miljöpartiet besökte de båda förskolorna i veckan framgick 

det att personalen inte tillräckligt kunnat sätta sig in i den 

förestående förändringen. Även om det kommer dröja flera år 

innan ombyggnationen kan starta är det viktigt att 

desinformation och ovisshet i största möjliga mån förebyggs 

genom regelbundna föräldramöten och 

informationsspridning.  

 

Vi beklagar även att man från förvaltningen och SSSB:s sida 

inte tror sig kunna åstadkomma en likvärdig utomhusmiljö i 

anslutning till de nya förskolorna. Att byggnationen av det 

nya bostadsområdet ska ske på bekostnad av barnens 

utomhusvistelse varken rimligt eller önskvärt. Vi anser att 

förvaltningen tillsammans med SSSB bör arbeta för att tillse 

att den nya utomhusmiljön blir likvärdig eller bättre än den 

nuvarande.  

 

Slutligen vill vi även framföra att vi anser att det är viktigt att 

dessa två förskolor får de resurser som man behöver för att 

hålla lokaler och omgivande miljöer i gott skick även under 

tiden fram till flytten till tillfälliga lokaler. Lokalerna är redan 

i nuläget mycket slitna och om byggnationen dröjer 

ytterligare några år kan det eventuellt behöva genomföras 

mindre renoveringar innan dess. Sådant behov får inte 

nedprioriteras med hänvisning till den framtida flytten. De 

barn och den personal som vistas i lokalerna under tiden ska 

kunna känna sig trygga och trivas. 
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§ 4   

Svar på medborgarförslag avseende giftfri förskola 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Den 20 november i år inkom medborgarförslag om att skydda 

den grupp av människor som är mest utsatta och känsliga och 

som inte själva kan göra medvetna val. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-640-1.2.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar  

 

att bifalla medborgarförslaget 

 

att i övrigt anföra följande: 

 

Vi är mycket glada över detta medborgarförslag. Det lyfter 

fram väldigt viktiga frågor som vi i Miljöpartiet arbetat med 

kontinuerligt i många år. Frågor om kemikalier i varor har fått 

allt mer uppmärksamhet även i andra sammanhang. 

Kemikalieinspektionen kom till exempel nyligen med en 

rapport om kemikalier i leksaker. Många vanligt 

förekommande ämnen har visat sig vara hormonstörande eller 
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cancerframkallande. Extra känsliga är barn eftersom de biter 

och suger på saker, deras organ är inte färdigutvecklade, de 

äter, dricker och andas mer utifrån sin storlek och de rör sig 

på marken och blir mer utsatta för damm där olika ämnen 

ansamlas. I förskolemiljön kan barnen utsättas för ämnena i 

till exempel gosedjur, elektriska leksaker, modellera, 

plastleksaker, fingerfärg, ballonger och plastgolv. 

 

Miljöpartiet har i flera olika sammanhang lyft fram dessa 

frågor och kommer att göra det framöver också. De viktigaste 

punkterna som vi vill lyfta fram är: 

- Att en inventering av förskolorna görs för att sortera bort 

produkter med hormonstörande ämnen. 

- Att plastgolv med ftalater byts ut. 

- Att upphandlingskraven skärps så att till exempel 

plastleksaker med farliga kemikalier inte köps in.  

- Att det ställs hårda miljökrav vid alla ny- och ombyggnader 

av förskolor. 

 

I kommunfullmäktige har vi motionerat om att alla 

kommunala förskolor ska vara giftfria senast 2021. Vi skulle 

önska att förskolorna här på Östermalm kan gå före och redan 

nu 2014 inleda arbetet för en giftfri förskola. 

 

Alla barn har rätt till en giftfri vardag.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Förslagsställaren tar upp intressanta förslag när det gäller en 

giftfri förskola. Enligt Naturskyddsföreningens rapport 

”Giftfria barn leka bäst” har 129 förskole inventeringar i 41 

kommuner inom projektet ”Operation Giftfri Förskola” 

deltagit.  Stockholms kommun har enligt rapporten också 

deltagit i inventeringen. Dock redovisas inte hur många eller 

vilka förskolor som deltagit i staden. Det kunde därför varit 

intressant att få ta del av inventeringen för Stockholms stad. 

Enligt Naturskyddsföreningen är runt 80 procent av Sveriges 

kommuner representerade i ”Grön Flagg-certifierade skolor 

och förskolor”. Det vore också av vikt att kunna få detta 

redovisat vad gäller Östermalms förskolor. 
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§ 5  

Svar på medborgarförslag 

Beslut 

Nämnden godkänner svaret på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 

I bifogat medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden 

tillsammans med landstinget och berörda organisationer ska 

utreda behovet av antalet personliga ombud och återkomma 

till nämnden med förslag om utökning av antalet ombud. 

Medborgarförslaget tar för givet att en sådan utredning skulle 

leda till fler ombud. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 december 2013. 

Dnr 2013-682-1.2.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig till 

miljöpartiets förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 

Votering begärdes. Följande propositionsordning fastställdes: 

Den som vill bifalla förvaltningens förslag röstar ja, den som 

vill bifalla det av Stefan Nilsson m.fl. (MP), Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios (V) framlagda förslag 

röstar nej. 

 

Omröstningen utföll med 7 ja-röster och 6 nej-röster. 

 

Ja svarade Therese Carlborg (M), Pia Helleday (M), Lotta 

Juul Martin-Löf (M), Hugo Nordenfelt (M), Johanna Sjö (M), 

Ivar Järnefors (FP) och Malin Björk (C). 

 

Nej svarade Stefan Nilsson (MP), Maria Antonsson (MP), 

Birgit Marklund Beijer (S), Magnus Lingen (S), Berit Nyberg 

(S) och Jaime Barrios (V). 
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Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget gemensamt 

förslag. 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar 

 

att antalet personliga ombud på Östermalm ska öka från ett 

till två ombud. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett 

särskilt uttalande. 

 

Medborgarförslaget tar upp en mycket angelägen fråga. 

Personliga ombud är en mycket effektiv stödåtgärd för 

personer med psykiska funktionsnedsättningar och enormt 

värdefull och uppskattad av de personer som berörs. Särskilt 

det statliga stödet, som täcker ungefär hälften av kostnaden 

för personliga ombud, innebär att en utökning av antalet 

personliga ombud både är god politik och god ekonomi. 

Miljöpartiet har lagt en motion om ökning av antalet 

personliga ombud till minst 20 i hela staden, vilket skulle 

innebära två ombud på Östermalm. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Medborgarförslaget väcker en mycket viktig fråga när det 

gäller personliga ombud, som är till stöd för personer med 

psykisk funktionsnedsättning. Det är alldeles tydligt att 

Östermalm, som endast har ett personligt ombud för hela 

stadsdelen, har alldeles för få ombud. Även om Norrmalm 

och Kungsholmen har lägre procent personligt ombud är det 

förvånande att så lite satsas för personer med psykisk ohälsa 

på Östermalm. I jämförelse med Göteborg och två andra 

kommuner som Bräcke Diakoni ansvarar för har Stockholm 

betydligt färre ombud procentuellt räknat.  
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§ 6  

Verksamhetsplan och budget 2014 

Beslut 

1. Verksamhetsplanen för 2014 fastställs samt överlämnas 

till Kommunstyrelsen. 

2. Nämnden begär att få göra omslutningsförändringar om 

96,4 mnkr avseende ökade intäkter och kostnader. 

3. Från Kommunstyrelsen begärs 2,5 mnkr för 

tillgänglighetsinvesteringar. 

4. Från kommunstyrelsen begärs 1,5 mnkr för projekt 

"Vackra Stockholm". 

5. Föreslagna tio resultatenheter samt internpriser för 2014 

fastställs. 

 
Ärendet 

VP för Östermalm stadsdelsnämnd (SDN) knyter an till 

stadens långsiktiga mål i Vision 2030 och anger inriktningen 

på stadsdelsförvaltningens (SDF) verksamhet under år 2014. 

SDF arbetar aktivt med kvalitetsfrågor och utgår från stadens 

integrerade system för ledning och styrning (ILS) samt 

Stockholms stads program för kvalitetsutveckling. Planering 

och uppföljning sker i ett webb-baserat system (ILS-webb).  

 

Systemet rymmer även risk- och väsentlighetsanalys (ROV) 

med internkontrollplan. VP följder den disposition som anges 

i stadens anvisningar och ILS-webb. 

 

I budget för 2014 har kommunfullmäktige (KF) i likhet med 

föregående år fastställt tre övergripande inriktningsmål. 

Under inriktningsmålen har KF fastställt 13 mål för 

verksamheterna. Under varje inriktningsmål respektive mål 

för verksamhetsområdet sammanfattas det planerade arbetet 

för att bidra till uppfyllelse av KF:s mål. Därefter följer 

SDN:s nämndmål som konkretiserar KF:s mål för 

verksamhetsområdet och beskriver särskilda satsningar samt 

vilket resultat som ska uppnås. Till målen är indikatorer 

kopplade för uppföljning av verksamheten liksom aktiviteter 

framtagna för att bidra till måluppfyllelsen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013. 

Dnr 2013-651-1.1. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) yrkade bifall till 

socialdemokraternas förslag. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde de tre förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 1 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar 

 

att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 

budget för år 2014 

 

att återremittera budgetunderlaget till förvaltningen för 

omarbetning med Miljöpartiets budgetförslag i 

kommunfullmäktige för 2014 som grund 

 

att därutöver anföra följande: 

 

I Miljöpartiets budgetförslag för Stockholm för 2014 finns 

totalt 647 Mkr mer än i den moderatledda majoritetens budget 

för stadsdelarna. Av dessa är 215 Mkr resurser som förs över 

från Arbetsmarknadsnämnden till Arbetsmarknadsåtgärder i 

stadsdelsnämnderna. Netto innebär det att Miljöpartiet i sitt 

budgetförslag för Stockholm satsar 432 Mkr mer än 

majoriteten på de viktiga verksamheterna i 

stadsdelsnämnderna. För Östermalms stadsdelsnämnd skulle 

det innebära det 31,6 miljoner kr mer än alliansen. 

 

Miljöpartiets förslag till budget skulle innebära en betydligt 

högre service till medborgarna och en större trygghet och 

kontinuitet i verksamheterna för både brukare och personal. 

Miljöpartiets indikatorer styr också stadens verksamheter i en 

grönare, mer miljövänlig, riktning. 
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Alla utförare av välfärd ska ha som främsta motiv att bedriva 

en högkvalitativ verksamhet - inte att dela ut vinst - och 

drivas av ett socialt och samhälleligt engagemang. 

 

Idag bedrivs många nödvändiga och grundläggande 

kommunala verksamheter i projektform, bland annat arbete 

för kvinnofrid och missbruksförebyggande arbete. De mest 

lyckade och angelägna projekten bör efter projekttidens slut 

omvandlas till ordinarie verksamhet.  

 

Omsorg om äldre och funktionsnedsatta 

 

Miljöpartiet satsar mest av alla partier i kommunfullmäktige 

på äldreomsorgen i Stockholm; 165,8 miljoner kr mer än 

alliansen för 2014. Det innebär 17,4 miljoner kr mer än 

alliansens budget till äldreomsorgen på Östermalm. Det är 

nödvändigt med tillskott av resurser för att äldreomsorgen ska 

hålla en tillräckligt god nivå. Kvaliteten i hemtjänsten måste 

öka och kvalitetssäkras. Biståndsbedömningen ska göras 

generösare, idag nekas gamla plats på servicehus trots att det 

finns tomma platser. De äldre på vård- och omsorgsboenden 

ska ha rätt till och få hjälp med att komma ut dagligen, något 

som är mycket viktigt för hälsan och livskvaliteten.  

 

Det finns en ökad efterfrågan på kategoriboenden, exempelvis 

med inriktning på kultur, språk och hbt. Maten som serveras 

inom äldreomsorgen ska vara vällagad, hälsosam och god, 

helst lokalt tillagad och ekologisk. Det ska i varje stadsdel 

finnas kommunala alternativ, både när det gäller hemtjänst 

och äldreboende, eftersom det för många är en viktig del av 

valfriheten att kunna välja detta.  

 

Det är nödvändigt med en hög kvalitet inom omsorgen om 

funktionsnedsatta, så att människor har lika möjligheter till ett 

gott liv. I Miljöpartiets budget för Stockholm så lägger vi 

43,4 miljoner kr mer på dessa grupper, vilket för Östermalm 

skulle innebära 1,6 miljoner kr mer än alliansen. Det krävs 

bättre mötesplatser och fler personliga ombud måste inrättas 

för psykiskt funktionsnedsatta.  

 

Förskola 

 

Miljöpartiets satsar i sitt budgetförslag för Stockholm 47,0 

miljoner kr mer på förskolan och för Östermalm skulle det 

innebära 2,1 miljoner kr mer än alliansen. Barngruppernas 

storlek ska minska till högst 14 barn i småbarnsgrupperna och 
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18 barn i storbarnsgrupperna. Antal barn per vuxen i 

förskolan ska minska. Dessutom är det viktigt att hålla nere 

förskole enheternas storlek. Förskolan har en unik möjlighet 

att motverka befästandet av stereotypa könsnormer, 

heteronormativitet och rasism. Förskolan ska ha personal med 

genuspedagogisk utbildning. Förskolan ska ha ett 

interkulturellt förhållningssätt, vilket innebär att varje 

pedagog ser alla språk och kulturella perspektiv som viktiga. 

Alla barn ska garanteras stöd så att de ges samma möjlighet 

att utveckla kulturell identitet samt förmåga att kommunicera 

såväl på svenska som på sitt eller sina modersmål. 

 

Skadliga kemikalier som finns i förskolan ska fasas ut. Barn 

är särskilt utsatta och känsliga för farliga kemikalier. Endast 

produkter som är säkra ska användas – barnperspektivet och 

försiktighetsprincipen måste gälla. Inköp av varor med 

potentiellt skadliga ämnen ska helt undvikas. Stockholm ska 

ha som mål att samtliga kommunala förskolor ska vara 

miljödiplomerade och fria från gifter senast 2021. 

 

Individ- och familjeomsorg 

 

Den sociala barn- och ungdomsvården har fått kraftigt 

minskade resurser sedan 2006, då den nuvarande 

moderatledda majoriteten tog över makten i Stockholms stad. 

I vårt budgetförslag för Stockholms stad stärker föreslår vi 

förstärkningar av den sociala barn- och ungdomsvården i 

Stockholm med 70 Mnkr, och ökar även tillgången på 

missbruksvård. För Östermalms stadsdelsnämnd skulle detta 

innebära 1,8 miljoner kr mer än alliansen på dessa viktiga 

verksamheter. Det är inte minst nödvändigt för att alla barn 

som riskerar att fara illa ska kunna upptäckas. Det kan röra 

sig om barn till missbrukande föräldrar, barn till psykiskt 

funktionsnedsatta eller barn som far illa på grund av 

föräldrars olika problem. Det behövs också mer tidiga och 

förebyggande insatser.  

 

Den avveckling av Arbetscentrum på Östermalms lokaler 

som aviseras är inte acceptabel och får inte genomföras. 

Många personer med psykisk funktionsnedsättning har sitt 

arbete där och ska ha tillgång till sysselsättning/arbete på 

Östermalm. För denna målgrupp är kontinuitet extra viktig. 
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Klimat och miljö 

 

För att Stockholms stad ska kunna uppnå högt satta 

klimatmål, uppnå målen i miljöprogrammet och 

vattenprogrammet samt bidra till att uppnå Sveriges 

miljökvalitetsmål behöver miljö- och klimatkompetensen 

stärkas på stadsdelsförvaltningarna. Ett aktivt klimat- och 

miljöarbete ska bedrivas inom stadsdelsförvaltningen. 

 

Satsningar på inköp och servering av ekologiska och 

närproducerade livsmedel ska göras. Andelen ekologiska 

livsmedel ska vara 50 procent år 2015. Hotade fiskarter ska 

inte serveras på förskolor, skolor och äldreboenden. Alla 

stadens verksamheter ska minska sin köttkonsumtion, 

exempelvis genom att införa en vegetarisk dag i veckan på 

sina matsedlar. De totala inköpen av kött till stadens förskolor 

och skolor ska minska med 20 procent för år 2014 jämfört 

med år 2011. 

 

Stadsdelsnämnden ska i samverkan med trafik- och 

renhållningsnämnden införa insamling av matavfall i alla 

verksamheter som hanterar mat. Kommunens verksamheter 

ska vara ett föredöme. Insamlat matavfall ska användas som 

råvara vid biogasproduktion. 

 

Stadsdelsnämnden ska prioritera arbetet med 

energirådgivning inom förvaltningens egna verksamheter 

samt mot företag och hushåll. Stadsdelens verksamheter ska i 

största möjliga utsträckning tillgodose sina bilbehov via 

bilpooler. Stockholm ska vara ledande i Sverige när det gäller 

att hushålla med energi och investera i förnyelsebara 

energikällor. 

 

Arbetet med policy för upphandling bör vidareutvecklas, 

särskilt med fokus på förfrågningsunderlagens kvalité, 

miljökrav samt med tydliga och uppföljningsbara 

antidiskrimineringsklausuler. Ett av de miljökrav som ska 

ställas är att inga dubbdäck får användas av dem som utför 

transporter. Staden ska också säkerställa att leverantörer inte 

flyttar vinster till så kallade skatteparadis för att undkomma 

skatt. 

 

Genom internationaliseringen har frågan om hur olika 

produkter påverkar stockholmarna som konsumenter blivit än 

mer aktuell. Många undrar exempelvis hur de ska göra med 

pensionen, vilket elbolag de ska välja och många vill kunna 
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utnyttja sin konsumentmakt. Därför är 

konsumentvägledningen mycket viktig och behöver öka i 

stadsdelen. 

 

Eldningen med kol i kraftvärmeverket i Värtan måste 

avvecklas. Miljöpartiet i Stockholms stad har föreslagit att 

eldningen med kol ska vara avvecklad senast år 2018. 

Stadsdelsnämnden bör göra en framställan till Stadshuset om 

detta, eftersom det är en fråga som i hög grad rör 

medborgarna på Östermalm (Stockholms stad är hälftenägare 

i Fortum Värme, som driver Värtaverket). Det är fullt möjligt 

kombinera en avveckling med tillräcklig tillgång på 

fjärrvärme, eftersom en stor biobränsleeldad panna nu 

kommer att byggas i Värtan. Förutom enorma mängder 

koldioxid - som motsvarar utsläppen från 240 000 personbilar 

per år - så släpps bland annat stora mängder svavel, sot och 

kväveoxider ut från verket. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag  

2. Stadsdelsnämnden beslutar enligt detta förslag och 

uppdrar åt förvaltningen att återkomma med budget enligt 

socialdemokraternas förslag i kommunfullmäktige.   

3. Att ej avveckla Arbetscentrums nuvarande lokal och att 

verksamheten därmed bibehålls. 

 

 

Nystart för Stockholm och Östermalm genom 

socialdemokratisk politik 

 

En stad som växer genom arbete, utbildning och 

investeringar     

Stockholm är en fantastisk stad, attraktiv för ständigt nya 

invånare. Människors möjlighet att växa, våga och utvecklas 

är grunden för att Stockholm ska vara en stad i framkant 

också i framtiden. Det är därför målet för 

Socialdemokraternas budget för 2014. Stockholms 

verksamheter ska ge människor det stöd och den entusiasm 

som behövs för att känna trygghet, för att höja egna och 

gemensamma ambitioner. Tillsammans gör vi en nystart för 

Stockholm och oss stockholmare. 
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Stockholm är en stad där den urbana miljön kombinerat med 

ett tolerant och jämlikt samhälle kan skapa möjligheter som 

finns i få andra delar av världen. Det är ingen slump att 

Stockholm kommer högt upp i många internationella 

granskningar såväl av näringsklimat som av välstånd. Vårt 

Östermalm är en viktig del av Stockholms stad. 

 

I grunden handlar framgångarna om stockholmarnas förmåga 

att växa och utvecklas. Det handlar om stockholmarens 

nyfikenhet, kreativitet och vilja att skapa något bestående. 

Men det handlar också om en stad som genom gemensamma 

lösningar ger människor förutsättningar för att bli starka och 

självständiga individer. I en storstad, mer än i många andra 

miljöer, är vi beroende av varandra. Vi är beroende av ett 

samhälle som fungerar. 

 

Det är när staden är tillräckligt stark för att fungera väl som 

alla kan få en tillräckligt bra kunskapsgrund för att kunna få 

ett arbete. Det är när det investeras tillräckligt i vår 

gemensamma infrastruktur som det är möjligt att kunna röra 

sig fritt och komma till sitt arbete. Det är när vi tillsammans 

investerar tillräckligt i välfärd som det finns en värdig 

äldreomsorg där även äldre ges en chans att leva ett gott liv. 

 

I Stockholm finns resurserna och förutsättningarna att erbjuda 

alla en väl fungerande välfärd. Att staden klarar att leverera 

välfärd av hög kvalitet är avgörande för oss alla i vardagen. 

Barnens skola, omsorgen om äldre och möjligheten till en 

bostad är exempel där en väl fungerande stad krävs för att 

skapa ett samhälle för oss alla. 

 

I Stockholm i december 2013 lever hoppet om och bilden av 

en ljusare framtid för oss alla parallellt med ett växande 

utanförskap, sjunkande kunskapsresultat, enorm bostadsbrist 

och ökande arbetslöshet. I stora delar av staden växer en 

generation upp där möjligheten till jobb är alltför avlägsen. 

Ungdomsarbetslösheten i Stockholm har fördubblats de 

senaste fem åren. Under samma period har var åttonde elev 

lämnar grundskolan utan behörighet till gymnasiet! Mer än 

1000 elever lämnar varje år Stockholms grundskolor utan att 

kunna ta sig vidare till nationella gymnasieprogram.  

 

Möjligheten till bostad, jobb och bra utbildning är exempel på 

viktiga framgångsfaktorer för Stockholm. Det är också på 

dessa områden vi ser hur Stockholm blir alltmer tudelat. Med 

detta följer missade möjligheter. Barn som aldrig får chansen 
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att nå sin fulla potential, ungdomar som inte får en fast fot på 

arbetsmarknaden och unga vuxna som aldrig får den där 

första egna bostaden begränsar möjligheterna inte bara för 

individer utan också för Stockholms framtid. Ett tudelat 

Stockholm är ett Stockholm med missade möjligheter. 

 

Vi kan bättre än så. I takt med att såväl lokal som nationell 

politik lagt allt fokus på sänkta skatter och privatiseringar har 

förutsättningar för skola, bostäder och jobb försämrats. Det är 

en politik som inte fungerat, inte heller kommer att fungera i 

framtiden.  Det är nu hög tid för en nystart för fler jobb, fler 

bostäder och högre resultat i skolan. Det är dags för en nystart 

för Stockholm och Östermalm. 

 

I Socialdemokraternas förslag till budget för Stockholm 2014 

visar vi på en alternativ politik för Stockholm, en politik där 

investeringar i utbildning och jobb ger möjligheter för fler. En 

sammanhållen och fungerande stad där det inte bara talas om 

fler bostäder utan också byggs fler bostäder. En nystart för 

Stockholm kräver mindre tal om goda resultat och mer 

leverans av goda resultat. I vår budget till 

kommunfullmäktige redovisar vi den nystart för Stockholm vi 

vill se och de medel vi vill använda för ett Stockholm där fler 

arbetar, där bostadsbristen minskar och där resultaten i 

skolorna ökar. I den budget som Socialdemokratiska gruppen 

lagt i kommunfullmäktige ingår förslag under följande 

rubriker: 

 

En stad som växer genom arbete, utbildning och 

investeringar                
 

Ett Stockholm som arbetar                                                                            
 

Bryt utvecklingen mot sjunkande resultat i skolan                                     
 

Utveckla hela Stockholm                                                                              
 

Bostadsbristen hejdar Stockholms utveckling – öka 

byggandet              
 

Kvalitet i äldreomsorgen                                                                              
 

Där finns också följande INRIKTNINGSMÅL:                                                                         

 

1. Stockholms tillväxt är långsiktig och långsiktigt hållbar                     
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2. I Stockholm har alla människor lika rätt och lika 

möjligheter            
 

3. Stockholm är en dynamisk och växande europeisk 

storstad                

 

4. Alla stockholmare har möjlighet att växa och trivas i 

sin stad 

 

 

Socialdemokraternas budgetförslag i kommunfullmäktige ger 

oss på Östermalm mera resurser än vad den moderatstyrda 

alliansen föreslår bl a för 

 

Förskolan (kommunala)  2,6 mkr 

Förskolan (privata)                     2,5 mkr 

Barn, kultur, fritid                     1,8 mkr 

Äldreomsorg   6,0 mkr 

Arbetsmarknadsåtgärder  3,1 mkr 

 

Nystart för Östermalms stadsdelsområde 

Östermalm är en fantastisk stadsdel, mycket grön natur, sköna 

områden, nya områden som växer fram, en blandad 

befolkning; barn, unga, föräldrar med barn äldre och många 

studenter. Flera högskolor och knappt 100 000 studenter och 

10 000 anställda i rörelse varje dag - från Stockholms 

universitet i Frescati i norr till Filmhuset på Gärdet. Vi har det 

mesta i området, föreningsliv, bibliotek och kultur med mera. 

Utvecklingsområden som Norra Djurgårdsstaden, Albano, 

studentbostäder etc. är utmaningar vi står inför, med krav på 

service och kommunikationer och samtidigt vara ett hållbart 

stadsdelsområde. Mycket är alltså bra men det kan bli bättre. 

 

Allmänt om stadsdelsnämnden 

Stadens verksamhet vänder sig till alla medborgare och ska 

utformas i dialog med stadens medborgare. Det sker genom 

allmänna val, men måste också ske i en ständig dialog med 

medborgare och brukare. En lokal närvaro och en 

decentraliserad organisation är det bästa sättet att skapa 

förutsättningar för det. Östermalms stadsdelsnämnd ska 

utvecklas och utgöra forum för den kommunala demokratin 

på Östermalm.  

 

Stadsdelsnämnderna är en av stadens mest decentraliserade 

och lokalt närvarande verksamheter. Därmed är det naturligt 

att stadsdelsnämnderna i sin verksamhet särskilt ska arbeta 
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med att fördjupa demokratin, uppmuntra engagemang och 

skapa fora för dialog med medborgarna kring stadens 

uppgifter och åtaganden. Östermalms stadsdelsnämnd ska 

utvecklas för att utgöra en reell kraft och kunna vara ett 

trovärdigt forum för demokratisk dialog mellan Östermalm 

och dess medborgare. Stadsdelsnämnden ska samverka med 

valnämnden i arbetet med att öka valdeltagandet i områden 

med historiskt lågt deltagande t.ex. distriktet Universitetet. 

Det är därför viktigt att hitta samverkansformer i stadsdelen 

för att effektivisera verksamheten och höja kvaliteten.  

 

Barn och unga 

 

Förskolan 

Förskolan är det första steget i det livslånga lärandet. 

Forskningen visar tydligt att en förskola med god kvalitet 

utjämnar barns olika förutsättningar och motverkar orättvisor 

såväl i barns uppväxtförhållanden som i deras senare liv. 

Näraliggande förskolor med hög kvalitet i verksamheten är 

också en förutsättning för att stadens föräldrar ska kunna 

känna trygghet och ha en fungerande tillvaro. Tillgången på 

barnomsorg på obekväm arbetstid utökas från och med hösten 

2014. 

Andelen förskollärare bland personalen är idag lägre än i 

övriga Sverige. Medan Göteborg 2011 hade 56 % 

högskoleutbildad personal i förskolan och Malmö hade 50 % 

hade Stockholm bara 38 %. Inte nog med att vi ligger långt 

efter övriga delar av landet – utvecklingen går åt fel håll. Bara 

sedan 2009 har andelen sjunkit med 5 procentenheter. Det är 

ett av stadens största problem när det gäller pedagogisk 

verksamhet. Även om Östermalm uppfyller KF:s årsmål 

måste man arbeta aktivt för att locka fler förskollärare.  Färre 

förskollärare leder till lägre kvalitet på den pedagogiska 

verksamheten. Utvecklingen måste brytas och fokus måste 

därför ligga på att tydligt höja andelen förskollärare. Viktiga 

delar av detta handlar om att påverka regeringen att öka 

antalet utbildningsplatser, ge möjlighet för fler anställda inom 

barnomsorgen att vidareutbilda sig, höja yrkets attraktivitet 

och höja stadens konkurrenskraft på denna del av 

arbetsmarknaden.  

Målet om 14 barn i småbarnsgrupper och 18 barn i 

syskongrupper ska upprätthållas. Här har den styrande 

borgerliga majoriteten alltför ofta varit för ointresserad av att 

upprätthålla målet. Vårdnadsbidraget förvägrar barn den 

viktiga utveckling som förskolan ger, vilket inte minst 

drabbar barn med utländsk bakgrund, och hindrar kvinnors 
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deltagande på arbetsmarknaden. Bidraget ska därför 

avskaffas. 

 

Vårt förslag 

 Fler utbildade förskollärare 

 Kompetensutveckling av förskollärare för att fortsätta 

utveckla verksamheten 

 Satsning på nattis 

 Jobba aktivt för barns hälsa – satsa på en Giftfri förskola 

 Satsa på stöd till barn med särskilda behov 

 Satsa på språket 

 

Verksamhet för barn, kultur och fritid 

Målet med stadsdelens verksamhet för barn och unga måste 

vara att erbjuda en meningsfull och tillgänglig fritid för alla 

barn oavsett föräldrarnas ekonomiska och sociala bakgrund. 

Fritiden ska ge möjlighet till utveckling och deltagande i det 

sociala livet. Alla barn på Östermalm ska erbjudas en plats i 

antingen den stadsdelsövergripande kolloverksamheten eller 

annan sommarverksamhet anpassad efter specifika behov.  

Vi skulle vidare ha prioriterat arbetet för att stävja den ökande 

användningen av alkohol och droger bland ungdomar.  

Fältassistenterna gör ett utmärkt arbete, men det krävs flera 

samverkade faktorer för att arbetet ska kunna utvecklas.  

  

Vårt förslag 

 Ungdomars inflytande över den egna vardagen ska öka – 

inrätta ungdomsråd/ungdomsparlament 

 Alla som vill ska få åka på kollo 

 Barn och unga ska erbjudas en bred fritidsverksamhet för 

olika åldrar, behov och intressen 

 

Jobb i stället för bidrag 
Till flera delar av stadsdelsnämndernas verksamhetsområden 

tillförs stora resurser för att bryta långtidsarbetslösas behov 

av försörjningsstöd och i stället ge fler chans till arbete 

genom satsningen på Stockholmsjobb och 

ungdomsanställningar inom olika områden.  

Att få människor i arbete i stället för att folk ska gå på 

försörjningsstöd är oerhört centralt. Idag är det ett stort 

underskott inom socialtjänsten, och även om andelen personer 

som är beroende av ekonomiskt bistånd har minskat något, 

vilket givetvis får ses som positivt, innebär detta att de som 

flyttar till Östermalm har det gott ställt. Det finns helt enkelt 

inte bostäder eller hyreslägenheter dit personer med 
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försörjningsstöd eller har en lägre inkomst kan bo. Dessa 

tvingas i stället ut från innerstaden för att ge plats åt de rika 

som flyttar in. 

De centrala Jobbtorgen kan inte emot personer som inte har 

tillräcklig arbetsförmåga. Vi måste därför lokalt arbeta för att 

dessa människor kommer i arbete. 

 

Vårt förslag 

 Vi ger stadsdelsnämnderna förutsättningar att anställa ca 

11 personer  

 Vi satsar 3,1 mkr för att anställa flera personer 

 

Socialtjänsten 

 

Arbetscentrum 

Socialdemokraterna i nämnden motsätter sig den föreslagna 

avvecklingen av Arbetscentrum. Denna avveckling är en följd 

av den åtstramning och försämring som den borgerliga 

politiken innebär för personer som i samhället behöver ett 

starkt stöd.   

Arbetscentrum är en mycket viktig verksamhet för många 

personer med psykiska funktionsnedsättningar. Den sociala 

utsattheten är mycket stor i denna grupp och det finns för 

många en stor risk för isolering och passivitet. Att hänvisa till 

andra alternativ runt om i staden är inte en lösning för de 

människor som nyttjar Arbetscentrum. Arbetscentrum fyller 

en viktig funktion både som förebyggande social verksamhet 

och för att öka möjligheterna till praktik, studier eller arbete. 

Det ställer givetvis krav på att verksamheten utvecklas för att 

möta de behov som brukarna ställer. 

 

Ökade klyftor 

De nedskärningar inom Socialtjänstens när det gäller till 

exempel försörjningsstöd, individ och familjeomsorg 

inklusive socialpsykiatrin kommer att innebära att klyftorna 

ökar på Östermalm. De som har det sämst ställt kommer att få 

det ännu sämre. När Jobbtorgen inte heller fullt ut tar sitt 

ansvar innebär detta att en stor grupp hamnar utanför 

samhällets skyddsnät. Detta innebär ökade bidrag för enskilda 

i stället för arbete 

 

Arbetsmarknadsåtgärder 

Att skaffa sig jobberfarenhet är viktigt för ungdomarna. De 

påverkar möjligheterna till framtida jobb, de lär sig ta ansvar 

för ekonomi och träffar många människor som ger dem en 
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bredare social kontaktyta. Vi ser det därför som en viktig 

fråga att prioritera möjligheterna till sommarjobb. 

Ekonomiskt bistånd 

Ekonomiskt bistånd är en del av samhällets trygghetssystem, 

ett yttersta skyddsnät vid tillfälliga försörjningsproblem. 

Orsakerna till den enskildes försörjningsproblem varierar, 

alltifrån arbetslöshet, sjukdom till överskuldsatthet. 

En allt större del av försörjningsstödet härrör till 

arbetslösheten och att staten fört över kostnader till 

kommunerna. Lågkonjunktur kombinerat med en ineffektiv 

jobbpolitik och fördelningspolitik har också lett till att 

behovet av försörjningsstöd har ökat. Regeringens 

försämringar av a-kassesystemet och sjukförsäkringen har 

också urholkat trygghetssystemen och förvärrat situationen. I 

princip bör inte försörjningsstödet vara en a-kassa. Idag är 

närmare varannan mottagare av försörjningsstöd arbetslös. Vi 

föreslår en kraftig insats genom att ge fler av de som idag 

behöver försörjningsstöd på grund av arbetslöshet en 

tidsbegränsad anställning. Det kommer innebära ett minskat 

behov av försörjningsstöd både på kort sikt (under 

anställningen) och på längre sikt genom att den arbetslöse 

antingen kan komma in på arbetsmarknaden eller i statliga 

trygghetssystem.  

  

Individ- och familjeomsorg inkl. socialpsykiatri 
Individ- och familjeomsorgens mål är att stödja och stärka 

Stockholms familjer. Alla barn har rätt till en trygg och säker 

uppväxt. Under flera år har verksamhetsområdet varit 

underfinansierat och eftersatt. Stadsdelsnämnderna vittnar om 

tuffa utmaningar som en följd av underfinansieringen och 

avsaknaden av långsiktig planering. Budgeten skall därför 

vara vägledande med utrymme för socialtjänsten att på lokal 

nivå kunna utveckla verksamheterna så de svarar mot de 

lokala behoven. I denna behovsstyrda verksamhet är det 

viktigt att utrymme finns för individuella bedömningar. 

Arbete med klienterna måste därför prioriteras liksom ett 

stärkt barnperspektiv i det sociala arbetet. 

För att nå framgång måste det sociala arbetet vara 

förebyggande, kontinuerlig och långsiktig.  

Stockholm ska fortsätta sitt arbete mot hemlöshet men också 

utveckla verksamheten så att den möter dagens nya 

utmaningar. Staden ska erbjuda stöd och skydd till de kvinnor 

och barn som utsätts för våld och sexuella övergrepp. 

Kampen mot våld i hemmet ska utvecklas och förbättras.  

 

Äldreomsorg 
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Äldreomsorgen ska garantera trygghet i vardagen. Genom en 

hög kvalitet på tjänsterna kan den äldre så långt möjligt 

upprätthålla sitt sätt att leva även när fysiken sätter 

begränsningar. Stockholm ska vara en stad som ser äldre som 

en tillgång och därför fokuserar på möjligheter mer än 

begränsningar. Äldreomsorgen ska präglas av ett arbetssätt 

som kännetecknas av respekt för individen.  

Det är viktigt att resurser avsedda för äldreomsorg verkligen 

används för äldreomsorg, och inte till stora vinstuttag. Kraven 

när det gäller såväl kompetens som bemanning behöver 

tydliggöras och förstärkas. 

Vi vill satsa på kvaliteten i omsorgen om äldre genom att t.ex. 

öka personaltätheten och förbättra personalkontinuiteten. Man 

ska kunna välja både privat och kommunal äldreomsorg. Idag 

är samtliga äldreboenden utom ett upphandlade på 

Östermalm. Servicehusen är tyvärr avvecklade. 

Det finns idag ett mycket stort antal privata hemtjänstutförare 

på Östermalm och ett stort antal vård- och omsorgsboende i 

staden att välja mellan. För den äldre som ska söka hemtjänst 

eller ett boende krävs därför ofta att anhöriga är behjälpliga. 

Vissa äldreboenden är mer populära än andra vilket innebär 

köer och att man i vissa fall aldrig kan komma till det boende 

man helst önskar. Därför är valfriheten chimär.   

Äldreomsorgen är vidare ett område där det för många 

brukare och anhöriga råder stor osäkerhet. Mot bakgrund av 

den allt hårdare praxis som utvecklats i biståndsbedömningen, 

där en alltmer pressad ekonomi ofta varit och kommer att 

vara styrande känns det utlovade löftet om att ”särskild 

hänsyn till ålder och ensamhet” som väldigt långt från 

verkligheten, Trygghetsboendet har genomförts trots att 

formerna för verksamheten och övergången mellan 

servicehusboende och trygghetsboende har varit och är oklara 

Det är uppenbart att de senaste årens utveckling med 

otillräckliga uppräkningar av anslag till äldreomsorgen 

inneburit en alltmer pressad arbetssituation med mindre tid 

för de äldre. Stockholm ligger fortfarande väldigt långt ner 

när det gäller personaltätheten i äldreomsorgen. Det syns inte 

minst på de pressade tiderna inom äldreomsorgen. Det är 

angeläget att skifta spår. En omsorg som ger individuellt stöd 

kräver också resurser. Därför förstärker vi resurserna för 

hemtjänsten. Det ger möjlighet att i vardagen öka närvaron 

och möta de äldres behov. 

 

 Tydliga bemanningsregler såväl för upphandlad som egen 

regiverksamhet 
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 Trygghet i anställningen genom kollektivavtal 

 Full insyn – ekonomiskt och verksamhetsmässigt 

 Förbättrad information till brukarna innan val   

 Rätt till utevistelse 

 Kompetensutveckling för personal  

En socialdemokratisk budget skulle innebära ytterligare 

satsningar på 6,0 mkr för 2014 inom området. 

 

Jobb i stället för bidrag 

Inom verksamhetsområdet tillförs resurser föra att bryta 

långtidsarbetslösas behov av försörjningsstöd och i stället ge 

fler chans till arbete genom satsningar på Stockholmsjobb och 

ungdomsanställningar inom verksamhetsområdet.   

 

Hållbart Östermalm 

Hållbarhetsfrågorna i stadsdelen behöver bli mer konkreta. 

Som invånare kan det vara svårt att greppa vad som händer 

inom området.  

 En hållbarhetssamordnare ska finnas som kan 

konkretisera hur vi tillsammans kan bidra för att förbättra 

vår miljö. En samordnare kan samverka med förskolor 

och skolor, äldreboenden, företag etc. 

 Undersök hur kommunala förskolor och äldreboenden kan 

få egna tillagningskök 

 Källsortera mera 

 

Kollektivtrafik 

Kollektivtrafiken är ett av det i särklass viktigaste instrument 

som staden och länet har för en hållbar stadsutveckling. Det 

är därför viktigt att framkomligheten för bussarna på stadens 

gator prioriteras. Inom Östermalmsområdet är 

kollektivtrafiken en särskilt viktig fråga b.la. med tanke på 

den utbyggnad av Norra Djurgårdsstaden som pågår. Den nya 

stadsdelen byggs miljömässigt hållbar varför kollektivtrafiken 

väger tungt och tätare turer och flera busslinjer behövs till 

området. Kollektivtrafiken ska med andra ord komma fram i 

tid och byggas ut. 

 Alla sjukhus ska ha en stombussförbindelse eller 

tunnelbana.  

 Universitetets campus samt området Albano bör ha tätare 

och bättre förbindelser.  

 Till Lappkärrsberget, Hjorthagen och Norra 

Djurgårdsstaden krävs trafik med nattbussar   
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 Förbindelserna från Östermalms innerstad mot 

Universitetet är inte helt bra då sådana resor kräver byten 

med väntetider.  

 Den norra uppgången vid T-bana Universitetet mot 

Naturhistoriska riksmuseet öppnas   

 Säkrare övergångsställen från Norra Djurgårdsstaden till 

T-banan Ropsten 

 Bättre och utbyggda cykelbanor och se till så att 

cykelbanor inte plötsligt upphör. Bättre belysning krävs 

också. 

   

 
     Särskilt uttalande 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M), ledamoten Ivar 

Järnefors (FP) och ledamoten Malin Björk (C) anmälde ett 

särskilt uttalande från alliansen. 

 

Stadsdelsnämnden bifaller stadsdelsförvaltningens förslag till 

verksamhetsplan 2014 samt anför därutöver följande: 

 

Östermalm ska vara en stadsdel där alla kan växa. En 

attraktiv, trygg och växande stadsdel för boende och besökare 

i hjärtat av Stockholm.  Under 2014 kommer antalet invånare 

inom Östermalms stadsdelsområde, till ytan stadens största 

stadsdel, att stiga till 71 000 invånare. Östermalms 

stadsdelsnämnd ansvarar för verksamheter som är viktiga i 

Östermalmsbornas vardag – barnomsorg, äldreomsorg, 

socialtjänst, stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning och parkerna. Alliansens målsättning är 

att stadsdelen anpassas för att möta den allt yngre 

befolkningens önskemål om barnomsorg, fungerande stadsliv, 

god miljö och trygga livsbetingelser samtidigt som den ska 

uppfattas som trygg för våra äldre på ålderns höst. 

  

Östermalms verksamhetsplan för 2013 präglas av satsningar 

på en trygg, tillgänglig och väl fungerande verksamhet. Vi 

eftersträvar mångfald, en ökad valfrihet och hög kvalité för 

medborgarna inom stadsdelens olika verksamhetsområden. 

Utgångspunkten för detta arbete är en budget i balans och en 

sund och effektiv ekonomisk förvaltning. Endast genom en 

god uppföljning och resultatstyrning kan vi prioritera och 

lägga resurser på de insatser och verksamheter som ger bäst 

resultat för den enskilda individen och för samhället. 

                                         

Några exempel på satsningar under 2014: 
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Barn och unga 
Fritidsverksamheten för barn och ungdomar omfattar öppna 

förskolor, parklekar, fritidsgårdar/ungdomscaféer, 

fältassistenter med ansvar för brotts - 

och drogprevention, samt sommarkollo. Verksamheten för 

barn och unga ska ge barn och ungdomar en trygg, rik, 

varierad och tillgänglig kultur och fritid.  

 

Under 2014 satsar Alliansen ytterligare resurser för att stärka 

upp det preventiva arbetet med att påverka ungdomars och 

föräldrars attityd till alkohol och droger. Under 2014 första 

hälft kommer en ungdomsverksamhet att starta i det s.k. 

Humlanhuset som ligger i anslutning till Humlegårdens 

ungdomspark med bl a skateramper och konstgräsplan. 

Den breda satsningen förebyggande arbete bland ungdomar 

har fortsatt hög prioritet under 2014. FUSSION (Frisk Ung 

Smart Snygg Intelligent Och Nykter) permanentas. 

Samordningen mellan kvälls och sommarverksamhet för unga 

i Humlan, Alla Barn i Centrum-kurser samt samarbetet med 

föräldravandrarna fördjupas under 2014.  

 

Förskolan ska erbjuda en verksamhet som är rolig, 

utvecklande, trygg och utmanande. Tydlighet, tillgänglighet 

och professionalitet ska prägla kontakten med föräldrarna på 

Östermalm. Förskolan lägger grunden till ett livslångt 

lärande. Under 2014 startar projektet ”Stockholm högläser” 

för att litteratur och läsning ska bli en mer naturlig del i 

barnens utbildning.  

 

Antalet barn i stadsdelen har under 2000-talet ökat kraftigt. 

Stadsdelen fortsätter under 2014 att arbeta med en flexibel 

organisation där barnen under dagen delas in i olika grupper 

utifrån barnens intresse, behov och aktiviteter. Under 2014 

kommer två nya förskolor att öppna, Villa Ekbacken och Röd 

Eken i Norra Djurgårdsstaden. 

 

Äldreomsorg  

Kvaliteten inom äldreomsorgen prioriteras ytterligare för att 

vi skall kunna erbjuda valfrihet och livskvalitet för våra äldre. 

Under 2014 fortsätter arbetet med kvalitetssäkring samt 

kompetenshöjning och språkutbildning för berörd personal. 

De äldre ska känna sig trygga och omsorgen ska uppfylla 

deras behov och ta hänsyn till deras önskemål. 

Äldreomsorgen ska utvecklas för att förbättra bemötande, 

service och omsorg.  
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Under 2014 fortsätter arbetet med seniorträffarna på Bo 

Bergmans gata med inriktning friskvård och hälsa samt 

Rioträffen på Sandhamnsgatan som erbjuder friskvård och 

sociala aktiviteter. Alla äldre över 75år erbjuds en kostnadsfri 

fixartjänst. 

 

Social omsorg 

Socialtjänstavdelningen har under en rad av år haft större 

kostnader än anvisad budgetram. Även 2014 bedöms den 

ekonomiska situationen vara fortsatt bekymmersam och det är 

nödvändigt att åtgärder vidtas. Anslaget för Individ och 

familjeomsorg avseende barn och ungdom, vuxna och social 

psykiatri ökar från föregående år med 1,3 mnkr. Under 2014 

kommer sysselsättningen för psykiskt funktionshindrade 

utvecklas och moderniseras. En utveckling och modernisering 

av sysselsättningen innebär att Arbetscentrums nuvarande 

lokal avvecklas.  I dag finns det 27 utövare att välja mellan i 

staden utöver Arbetscentrum. Arbetscentrum kommer stegvis 

att avvecklas under 2014 men stängs inte innan enskilda 

lösningar tagits fram för de besökare som går där i dag. 

 

Stadsmiljö 
Östermalms parker och grönområden är viktiga mötesplatser 

för alla och bidrar till människors hälsa och välbefinnande. 

Parkerna kan vara en plats för vila men också för händelser 

och arrangemang av olika slag. Nedskräpning inom 

stadsdelen är ett stort problem och trots att vi under de 

senaste åren kraftigt ökat städningen av våra parker har 

situationen inte förbättrats tillräckligt. Vi är positiva till den 

förändring som genomfördes förra året som möjliggör att 

polisen numera kan bötfälla de som skräpar ner. Östermalms 

parker lockar många besökare särskilt sommartid. 

Östermalms parker utsätts varje år för ett stort slitage och vi 

ser behov av att framöver tillföra resurser för att upprusta fler 

parker inom stadsdelen. 

 

Under 2014 kommer bland annat en upprustning av 

Eriksbergsparken fortsätta, och upprustningen av Gustav 

Adolfparken, Torphagsvägen i Ekhagen samt Naur- och 

kulturstigen i Hjorthage. 
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§ 7  

Ansökan från Stora Skuggans 4 H-gård 

Beslut 

Stora Skuggans 4H-gård beviljas verksamhetsbidrag om 400 

tkr för 2013. 
 
Ärendet 

Ärendet rör en ansökan från Stora Skuggans 4H-gård om 

verksamhetsbidrag. 4H-gården ligger på Norra Djurgården, är 

mycket välbesökt, inte minst av barn och unga med 

funktionsnedsättning och har i mån av ekonomiskt utrymme 

av fått verksamhetsbidrag av Stadsdelsnämnden. 

 

Årets ansökan avser: 

 Färdigställande av klubbhus, annexet 

 Lägerverksamhet för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning 

 Ridledare till verksamheten för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning 

 Färdigställandet av ett handikappanpassat stall till 

Islandshästar 

 Foderkostnader och driftskostnader 

 Utvecklings- och fortbildningsmaterial 

 Resurser till att möta det stora antalet besökare på gården 

 

Utifrån genomförd uppföljning menar förvaltningen att 

föregående verksamhetsbidrag har används såsom tänkt 

varför nämnden denna gång föreslås bevilja 400 tkr för 2013. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013. 

Dnr 2013-547-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig till 

miljöpartiets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget gemensamt 

förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar  

 

att bifalla ansökan om verksamhetsbidrag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett 

särskilt uttalande. 

 

Det kan vara svårt att monetärt värdera den verksamhet som 

bedrivs på Stora Skuggans 4H-gård men när man besöker 

gården och pratar med de som arbetar och engagerar sig där 

är det tydligt att den på ett såväl direkt som indirekt sätt 

bidrar till stadens välfärd och välmående. Gården utgör en 

fristad för psykiskt och fysiskt handikappade och sparar på 

detta sätt staden stora belopp som annars skulle läggas på 

vård och mediciner. Gården är en plats för såväl unga som 

gamla som känner ett utanförskap men som i denna miljö 

kommer till sin rätt och upplever en mening och gemenskap. 

Gården bidrar till en ökad förståelse för vår miljö, djur och 

natur och är ett populärt utflyktsmål för skolor och familjer 

under alla veckans dagar. Förlusten eller försämringen av 

denna verksamhet skulle sörjas av många och det är därför 

viktigt att vi ger den det stöd som behövs för att upprätthålla 

dagliga rutiner samt möta det ökade tryck och intresse som vi 

sett de senaste åren.  

 

Vi anser att det är positivt att fler och fler är intresserade av 

att besöka och engagera sig i gården och att verksamheten bör 

ges i utrymme att växa i takt med att behovet för den här 

typen av platser ökar. Gårdens möjlighet att ta emot 

rullstolsburna och funktionshindrade är naturligtvis en stor 

tillgång men ställer också ökade krav på såväl lokaler som 

personal och djur. Nyligen har man köpt in ytterligare ett 

antal islandshästar eftersom dessa är särskilt lämpliga för 
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funktionshindrade och turridning. När gårdens ansökan om 

bygglov för ett stall till dessa avslogs ledde det till ökade 

kostnader och trångboddhet. I nuläget får vissa djur trängas 

ihop i befintliga byggnader medan andra går ute dygnet runt. 

Denna situation är ohållbar ut djurhållningssynpunkt och 

verksamheten är i akut behov av stöd för att slippa göra sig av 

med de islandshästar som nyligen införskaffats. Vi anser av 

ovan redovisade skäl att verksamheten bör beviljas det belopp 

som man ansökt om.  

 

Vi anser i övrigt personalen vid 4H-gården utsätts för stor 

stress på grund av verksamhetens ekonomiska utsatthet och 

trots att man ständigt arbetar med ökad självförsörjning så är 

gården i stort beroende av de bidrag som stadsdelsnämnden 

ger. Det bör därför utredas om det finns möjlighet att ge den 

här typen av verksamhet någon form av förhandsbesked för 

2-3 år framåt vad gäller bidrag för drift och underhåll. Årliga 

bidragsansökningar skulle därmed endast omfatta större 

ändringar av verksamheten eller oförutsedda kostnader. Även 

om gårdens besöker till stor del består i Östermalmsbor så 

kan det även ifrågasättas om inte staden i större utsträckning 

borde bidra till denna verksamhet, inte minst då fysiskt och 

psykiskt sjuka remitteras från alla stadens delar. Vi 

uppmuntrar också Stora Skuggans 4H-gård att i framtiden 

inkomma med en ansökan för några år i taget, särskilt vad 

gäller driftkostnader och liknande utgifter.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande. 

 

I en storstad som Stockholm och för innerstaden är Stora 

Skuggans 4H-gård en viktig verksamhet för barn och 

ungdomar.  Det är givetvis svårt att bedöma hur många som 

kommer från vår egen stadsdel utan att man registrerar varje 

grupp/barn/person som kommer dit. Verksamheten är 

emellertid så viktig att Östermalms stadsdelsnämnd borde 

kunna ta kostnaden och bevilja det sökta verksamhetsbidraget 

600 000 kr.     
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§ 8  

Ansökan om bidrag till Föreningen 
Föräldravandring på Östermalm 2014 

Beslut 

Föreningen Föräldravandring på Östermalm erhåller bidrag 

med 250 000 kronor för 2013. 
 
Ärendet 

För att fortsätta det framgångsrika arbetet som skett sedan 

2007 ansöker Föreningen Föräldravandring på Östermalm om 

bidrag för verksamheten under 2013. Förvaltningen föreslår 

att föräldravandrarna erhåller ett bidrag på 250 000 kr för 

detta. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 december 2013. 

Dnr 2013-656-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

Att bevilja Föreningen Föräldravandring på Östermalm 

föreningsbidrag med 350 000 kr för 2014. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios anmälde ett gemensamt uttalande. 
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Föräldravandrarna på Östermalm gör en fantastisk insats för 

att fånga upp otrygga ungdomar. Verksamheten har också 

skapat ett gott samarbete mellan föräldrar och unga i 

stadsdelen. Nattvandringarna har fört med sig en bättre 

förståelse och kunskap kring våra ungdomars uteliv. 

De bidrar också till att stävja ungdomars alkoholkonsumtion 

som på Östermalm är bland de högsta i staden. Genom att 

finnas där ungdomarna är har de lyckats avstyra incidenter 

som kunde ha slutat mycket illa.    

Vi kan även se ett bättre samarbete mellan föräldrar, 

ungdomar, fältassistenter, skolor, närpolis och 

brottsförebyggande råd som är både imponerande och 

föredömligt. 
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§ 9   

Föreningsbidrag- Föreningen SPF Väntjänst på 
Östermalm 

Beslut 

Föreningen SPF Väntjänst på Östermalm beviljas 120 000 

kronor i föreningsbidrag. 
 
Ärendet 

Utomstående organisationer kan få bidrag från 

stadsdelsnämnden till sin verksamhet. Föreningen SPF 

Väntjänst på Östermalm har ansökt om 120 000 kr i 

verksamhetsbidrag. Föreningen har till syfte att utan 

ersättning hjälpa äldre på Östermalm med ledsagning till 

sjukhus etc. samt bistå vid promenader och göra hembesök. 

Mot bakgrund av att SPF Väntjänst bedriver en angelägen 

verksamhet samt saknar medlemsavgifter och därmed är 

beroende av ekonomiskt stöd, anser förvaltningen att bidrag 

om 120 000 kr ska beviljas. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-543-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande. 

 

Förvaltningen SPF Väntjänst utgör ett värdefullt komplement 

till den åtstramade offentliga äldreomsorgen och det är 

angeläget att föreningen får förutsättningar att fortsätta att 

driva insatser för äldre.   

 

En rapport från Socialstyrelsen visar att psykisk ohälsa är 

vanligt bland äldre och att risken att drabbas av depression är 

till exempel fyra gånger så stor efter 65. En bok ”Mellan 

äldreomsorg och psykiatri” visar att kommunernas 

äldreomsorg inte är utformad för att ta and om gamla 

människor som är deprimerade eller har en psykos. 

 

Föreningen SPF Väntjänst gör en så viktig insats för att stödja 

och hjälpa äldre på olika sätt som annars kanske inte skulle 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

17 december 2013 
Blad 34 

 

  

kunna besöka läkare, sjukhus, gå på promenader med mera. 

Så det är därför glädjande att SPF Väntjänst beviljas det sökta 

bidraget.   
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§ 10   

Föreningsbidrag till pensionärsföreningar 

Beslut 

Föreningsbidrag till pensionärsföreningar inom Östermalms 

stadsdelsområde beviljas med totalt 80 100 kronor. 
 
Ärendet 

Utomstående organisationer kan få bidrag från 

stadsdelsnämnden till sin verksamhet. Bidragens syfte är att 

stödja verksamhet som är ett komplement eller alternativ till 

den verksamhet som nämnden ansvarar för. I detta ärende 

behandlas ansökningar från åtta pensionärsföreningar som 

bl.a. har verksamhet i form av underhållning, föreläsningar, 

friskvård, social samvaro och uppsökande verksamhet för 

äldre. Förvaltningen föreslår att verksamhetsbidrag beviljas 

med sammanlagt 80 100 kr.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

Dnr 2013-543-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar att bevilja pensionärsföreningar 

ekonomiska bidrag enligt följande: 

 

PRO Gärdet Östermalm 16 000 kr 

SPF Engelbrekt                    12 400 kr 
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SPF Gärdet-Oscars                    16 420 kr 

SPF Hedvig 

Eleonora  10 440 kr 

SPF Karlaplan                    16 000 kr 

SPF Djurgården                      4 640 kr 

SRF Innerstadskretsen   4 900 kr 

Dansträffen       740 kr 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensam uttalande. 

 

Pensionärsföreningarna fyller en mycket viktig funktion i vår 

stadsdel. Dessa föreningar ska kunna ha bra lokaler till sin 

verksamhet för samlingar och nöjen. Föreningarna ska också 

ha möjlighet att utvecklas.  Det är därför viktigt att 

föreningarna genom bidrag ges möjlighet till aktiviteter och 

engagemang. 
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§ 11   

Val av ledamöter och ersättare i stadsdelsnämndens 
pensionärsråd 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser ledamöter och ersättare till 

pensionärsrådet 2014 enligt följande: 

 

Ledamöter  Ersättare  

SPF Karlaplan Margareta 

Thörnblom 

SPF Karlaplan Jan Mårdh 

SPF Gärdet-

Oscars 

Yvonne Wendt SPF Gärdet-

Oscars 

Christina 

Harjulin 

SPF Engelbrekt 

 

  

Olof Björlin SPF Engelbrekt  Peter Groth 

SPF Hedvig 

Eleonora 

Viveca Höög 

Peterson 

SPF Djurgården Kerstin Appel 

PRO Östermalm-

Gärdet 

Ingrid 

Stockman 

PRO Östermalm-

Gärdet 

Gun Schriwer 

 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ till 

stadsdelsnämnden i allmänna frågor som berör äldres 

levnadsförhållanden. Rådet består av fem leda-möter och fem 

ersättare och utses av stadsdelsnämnden för ett år i taget. 

Fördel-ningen av mandaten sker proportionellt i förhållande 

till organisationernas medlemsantal i nämndens geografiska 

område. Ledamöterna nomineras av lokala 

pensionärsorganisationer som har öppet medlemskap för alla 

pensionärer och som har verksamhet inom Östermalm. 

Pensionärsorganisationerna SPF och PRO har för 2014 

inkommit med namn på medlemmar som respektive 

organisation önskar nominera till lokala pensionärsrådet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-605-1.2.5. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Referensgruppen för Norra Djurgårdsstaden 

Beslut 

Nämnden godkänner förändringen beträffande 

referensgruppen för Norra Djurgårdsstaden. 
 
Ärendet 

Referensgruppen har verkat i drygt tre år och har väl uppfyllt 

de ursprungliga intentionerna. Idag är dock inte behovet 

detsamma. 

Norra Djurgårdsstaden är inte längre ett nytt projekt. 

Utbyggnaden och inflyttningen har pågått i flera år och 

kommer fortsätta i decennier. Nämndärenden om Norra 

Djurgårdsstaden tillhör numera det normala, antingen det 

gäller nya förskolor, parkfrågor, äldreboende, bostäder för 

funktionshindrade eller något annat. 

Förslaget är att den nuvarande referensgruppen avvecklas och 

att nämnden i stället utser två representanter, en från majo-

riteten och en från oppositionen som träffar förvaltningen sär-

skilde samordnare en gång i kvartalet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 november 2013. 

Dnr 2013-666-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de tre förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 1 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att förvaltningen återkommer med ett förslag till 

referensgrupp för de stadsmiljöprojekt som ligger inom 

nämndens geografiska ansvarsområde 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Utmaningarna kring att ”få till” de nya 

stadsutvecklingsområdena på bästa sätt och garantera att 

nämndens ansvarsområden inte glöms bort eller åsidosätts, är 

stora. Vi ser gärna att referensgruppen fortsätter, men med ett 

vidare perspektiv, där även nya större 

stadsutvecklingsområden typ Albano  inkluderas. Det är 

viktigt för nämnden att kunna fördjupa sin kunskap samt 

omvänt – att referensgruppen kan komma med sitt lokala 

perspektiv. En referensgrupp är ett viktigt redskap för 

nämnden att hålla sig uppdaterad och engagerad. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar att  

 

Att inte avveckla Referensgruppen för Norra Djurgårdsstaden 

Att utse suppleanter för de fem ledamöter som idag är 

tillsatta.   

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande. 

 

Det är av största vikt att referensgruppen utvecklas i stället 

för avvecklas. Norra Djurgårdsstaden utvecklas i snabb takt 

och det är därför relevant att gruppen fortsätter att vara en 

påverkansgrupp med förslag på aktiviteter med mera samt ett 

forum för dialog med medborgarna i Norra Djurgårdsstaden.   
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§ 13  

Översyn av instruktion sociala delegationen – 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden fastställer instruktion för sociala dele-

gationen enligt bilaga. 
 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsnämnd fastställde nuvarande instruktion 

för sociala delegationen den 15 maj 2001. Instruktionen anger 

sociala delegationens sammansättning, uppgifter och de 

begränsningar som gäller för vissa ärendegrupper där 

beslutanderätten enligt 6 kap 34 § kommunallagen inte får 

delegeras och där delegationsförbud råder enligt 10 kap 5 § 

socialtjänstlagen. 

Instruktionen innehåller vidare uppgift om sammanträden, 

beslutsförhet, protokoll m.m. 

Förvaltningen har gjort en översyn av instruktionen och 

korrigerat delegationens sammansättning samt ändrat 

instruktionens layout. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fastställer 

instruktionen för sociala delegationen. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 november 2013. 

Dnr 2013-667-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig till 

miljöpartiets förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget gemensamt 

förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag 

att under § 1 Sociala delegationens sammansättning lägga till 

följande: 

 

Stadsdelsnämnden utser fem ledamöter och fyra ersättare 

inom stadsdelsnämnden för ett kalenderår i taget. 

Representationen ska spegla representationen i nämnden, så 

att alla partier finns representerade. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett gemensamt uttalande. 

 

Då den sociala delegationen i dagsläget är mycket liten anser 

vi att det är viktigt att alla partier är representerade och får 

göra sin röst hörd. Att öka antalet ersättare med två gör det 

dessutom lättare för att delegationen ska vara beslutsmässig 

(vilket kräver tre personer). 
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§ 14   

Strategi för miljöbilar och drivmedel - för ett 
fossilfritt Stockholm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänstutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Kommunfullmäktige fastställde i stadens budget för 2009 att 

Stockholm ska vara fritt från fossila bränslen år 2050. I 

budgeten för 2012 fick miljö- och hälsoskyddsnämnden i 

uppdrag att ta fram en färdplan som visar hur detta kan 

uppnås; Färdplan för ett fossilfritt Stockholm, som 

behandlades av Stadsdelsnämnden i juni 2013.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har nu tagit fram en strategi 

som preciserar dels vad som behövs för att omsätta och nå 

Stockholms stads mål i Miljöprogram 2012- 2015 för 

förnybara drivmedel, dels vad som behövs för att 

åstadkomma den utveckling av fordon och drivmedel som 

förslaget till Färdplan för ett fossilfritt Stockholm pekat ut 

som nödvändiga. 

Förvaltningen är i stort sett positiv till den föreslagna 

strategin som är ambitiös och visar nödvändiga insatser för att 

Stockholm ska fortsätta att vara en miljöbilsstad i världsklass. 

Möjligen kunde beträffande stadens egen bilpark strategin 

vara tydligare med att antalet bilar i stadens förvaltningar och 

bolag är en lika viktig faktor som vilket bränsle bilarna 

använder. De förvaltningar och bolag som idag använder ett 

stort antal bilar borde utreda om inte en del av dessa 

persontransporter kunde göras med kollektivtrafik, cykel eller 

till fots. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013. 

Dnr 2013-531-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 
 

Beslutsgång 
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Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

att verka för att miljöbilsdefinitionen skärps till förslaget i 

strategins bilaga 2 med nedanstående förändringar 

 

att godkänna redovisningen av uppdraget i budgeten 2013 om 

att ta fram förslag på incitament för supermiljöbilar inom 

parkeringsområdet 

 

att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med Göteborg 

och Malmö samordnat påverka statsmakterna i syfte att få till 

stånd förändrade nationella regelverk som gynnar miljöfordon 

och förnybara drivmedel enligt strategin 

 

att översända förslaget till strategi för miljöbilar och 

drivmedel till utredningen om en fossil fordonsflotta 

 

att i övrigt anföra följande: 

 

Trots att en politik för minskad trafik är kärnan i ett 

fossilbränslefritt Stockholm är det av stor vikt att få en 

fungerande strategi för att fasa ut fossila drivmedel i 

kvarvarande fordon.  Det är tydligt att det behövs långsiktiga 

och tydlig incitament för gå från fossildrivet till förnybart och 

de ekonomiska incitamenten måste bli starkare för att vi ska 

nå de uppsatta målen. Detta återspeglas även i Stockholms 

stads egna uppföljningar. Det är av stor vikt att Stockholm 

stad tillsammans med andra större städer driver frågan på ett 

nationellt plan för att få till stånd förändrade nationella 

regelverk (skatter och lagar) som gynnar miljöfordon och 

förnybara drivmedel enligt strategin. Vi anser därför att 

Miljöförvaltningen ska få i uppdrag att driva denna fråga 

tillsammans med Göteborg och Malmö.  
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Den obegränsade tillgången till förnybara drivmedel (skog, 

jordbruk, biogas och el) kan diskuteras. I en värld med en 

ökande befolkning, en växande ekonomi och ett tilltagande 

intresse av att byta ut fossila råvaror mot förnybara ökar 

konkurrensen om biomassa. Redan nu bedöms planetära 

gränsvärden överskridas inte bara för klimat utan också för 

förlust av biologisk mångfald och för omvandling av kväve – 

två miljöaspekter som är direkt kopplade till biomassa. Det är 

därför av största vikt att ha en plan för hur olika energislag 

bör användas oh att vi redan nu börjar bygga ut 

infrastrukturen för exempelvis egen produktion av biogas och 

egenproducerad el. Staden måste sluta gynna en ökad 

privatbilism.  

 

Att underlätta för bilpooler i Stockholm, vilket diskuteras i 

strategin skulle kunna vara ett sätt att minska antalet bilar. 

Lämpliga platser kan vara vid kommunala nämnder och bolag 

där bilpoolerna under dagtid kan utnyttjas av stadens 

anställda. Även utan att driva en kommunal bilpool kan 

kommunen underlätta för bilpoolsföretag genom att upplåta 

mark för parkering och ladd infrastruktur för elbilspooler. Vi 

ställer oss mycket positiva till ett system liknande det som 

finns i Paris (Autolib). De omlastningscentraler för 

exempelvis varubilar (som t.ex. finns med i Färdplan för ett 

fossilfritt Stockholm 2050) bör utrustas med ladd 

infrastruktur och ellastbilar kan upphandlas för leveranser i 

staden. Vi anser också att det är viktigt att staden inför ett 

antal snabbladdningsstationer för taxibilar, men även för 

privatbilister som går över till elbil. 

 

Förslaget till skärpning av den nationella 

miljöbilsdefinitionen (bilaga 2) bör ändras så att 

utsläppskraven inte på samma sätt baseras på tjänstevikt. Vi 

anser att en övre gräns för CO2-utsläpp ska införas där bilen, 

oavsett vikt, inte längre kan vara en miljöbil. Vi ställer oss 

även tveksamma till att fordon som helt drivs av fossila 

bränslen (bensin eller diesel) ska involveras i en framtida 

miljöbilsdefinition då dessa bilar på sikt behöver fasas ut för 

att uppnå en fossilfri bilflotta. 

 

Arbetet med de olika punkterna måste påbörjas snarast. 

Strategin är just en strategi och de olika punkterna måste 

därför fastställas och tidsättas. Det är också av vikt att 

åtgärderna finansieras för att målen ska kunna uppnås. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) anmälde ett 

särskilt uttalande. Ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig till 

uttalandet. 

 

Ärendet är en plan från miljöförvaltningen för miljöfordon 

och en fossiloberoende fordonsflotta 2030 med syfte att nå ett 

fossilfritt Stockholm och Sverige år 2050. Nämnden har 

tidigare behandlat miljöförvaltningens ”Färdplan för ett 

fossilfritt Stockholm” och den här planen är en strategi för 

hur man kan gå till väga för att förverkliga ambitionerna.   

   

De två årtalen 2030 och 2050 ligger långt fram i tiden och 

kan inbjuda till att skjuta på problemet. Det går emellertid 

inte att ta det lugnt och avvakta. Snarast måste arbetet med ett 

fossiloberoende påbörjas. Det kommer att krävas 

överenskommelser över blockgränsen i politiken för att nå 

resultat och dessa måste vara hållbara även då opinionerna 

svänger. Troligtvis krävs ett yttre tryck från statsmakten eller 

internationellt för att nå målet. Befolkningen i Stockholm 

förväntas öka med 40 % till 2050 och ändå skall fossila 

bränslen fasas ut och besluten accepteras av medborgarna. 

 

Antalet bilar måste minskas, enbart miljöbränsle räcker ej. 

Lagstiftningen måste ändras så att man kan gynna 

miljöfordon och förnybara drivmedel. De ekonomiska 

incitamenten måste bli starkare. Genom att satsa på 

kollektivtrafik kan ökad privatbilism motverkas. Det krävs 

stora förändringar i förutsättningarna på marknaden. Inte 

minst bör bränslepriset anpassas till miljöbelastningen.  

 

Miljöförvaltningens plan är ett försök till en samlad 

miljöbilsstrategi. Den inleds med en mängd förslag ordnade 

punktvis. Den sluter an till regeringens nationella utredning 

för en fossilfri fordonsflotta tillsatt 2012. Redan 2015 skall 

20% av alla nya bilar vara miljöbilar och miljöbränslet utgöra 

16%. För närvarande är 12 % av sålda bilar i Stockholm 

miljöbilar. För att nå målet 2015 krävs dock en större 

tydlighet nationellt vilket vi ännu ej sett.  

 

Vårt land är glest befolkat och har stora resurser gällande 

alternativa drivmedel. Vi bör kunna gå före och visa ett gott 

exempel på hur man bygger en hållbar miljö inte minst inom 
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transportområdet. Om vi skall kunna överleva uthålligt på den 

här planeten krävs mycket stora omställningar.                                                                 
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§ 15  

Riktlinjer för idéburen stadsförbättring 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Östermalms 

stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag till riktlinjer för 

idéburen stadsförbättring. 

 

Idéburen stadsförbättring innebär att staden ska ta tillvara 

förslag som inkommer till nämnder och styrelser i dialog med 

stockholmarna. Målet är att använda stadsrummet mer genom 

att staden öppnar upp förbisedda delar av stadsmiljön och 

skapar trygghet, försköning och en mer upplevelserik stad. 

 

Förvaltningen är i stort positiv till riktlinjerna, men anser att  

tydligare organisation och rutiner behöver tas fram för 

hantering av idéerna, så att stockholmaren får ett så bra och 

enhetligt bemötande från staden som möjligt. 

 

Förvaltningen anser vidare att medel för idéburen 

stadsförbättring ska finnas i en central pott i stadens budget, 

där stadens nämnder och styrelser ges möjlighet att ansöka 

om medel.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 november 2013. 

Dnr 2013-606-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Förslag till detaljplan Svea Artilleri 2   

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bland andra 

Östermalms stadsdelsnämnd med anledning av 

detaljplaneförslaget för Svea Artilleri 2.  

 

Planens syfte är att tillskapa fler studentbostäder samt mer 

och ändamålsenliga lokaler för befintlig förskole- och skol- 

verksamhet som omfattar låg- och mellanstadium. Även den 

befintliga matvarubutiken föreslås få utökade lokaler. 

Planförslaget avser också ändrad användning, för att bekräfta 

befintlig handels- och förskoleverksamhet. 

 

Förvaltningen är positiv till att det skapas fler studentbostäder 

och att förskolan/skolan ges mer ändamålsenliga lokaler men 

anser att planbeskrivningen ska beskriva konsekvenser för 

barn på ett tydligare sätt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 november 2013. 

Dnr 2013-630-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett 

särskilt uttalande. 

 

Liksom förvaltningen saknar vi redogörelse för vilka 

konsekvenserna av detaljplanen blir sett ur ett barnperspektiv. 

Här ligger redan en förskola och skola, men varken 

föräldraråd eller elevrepresentanter finns exempelvis med på 

sändlistan för remissen. 

Det nämns heller inte huruvida några buller-eller 

luftmätningar har gjorts, då den nya byggnaden uppförs nära 

den hårt trafikerade Valhallavägen. Närmast Valhallavägen 

ligger dock barnens förskolegård/skolgård. Vi skulle gärna se 

att fasaden på den byggnad som byggs samman och vetter ut 
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mot Valhallavägen förses med en ”grön vägg”, dels för att 

dämpa bullret från trafiken och skolgården, dels för att öka 

trivseln hos barnen under sin utevistelse och dels för den 

biologiska mångfaldens skull. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande. 

 

Nämnden har som remiss fått detaljplaneförslaget för Svea 

Artilleri 2. Syftet med planen ät att utvidga befintlig förskole- 

och skolverksamhet samt befintlig matbutik samtidigt som 

man tillskapar fler studentbostäder. Planförslaget innebär att 

de två befintliga byggnaderna mot Valhallavägen byggs ihop 

samt att man på baksidan uppför en ny byggnad för bostäder. 

På så vis åstadkommes en sluten gårdsenhet som anpassas för 

lek. Mot öster och Jungfrugatan tillkommer en låg nybyggnad 

för skola och livsmedelsförsäljning. Studentlägenheterna 

förläggs till gårdssidan och i mellanrummet mot 

Valhallavägen.  

Vi har inget att invända mot förslaget utan tycker att det är 

positivt med fler studentbostäder samt utvidgade lokaler för 

skola och mataffär. Möjligen kan anföras att utrymmet för 

tillbyggnaden på gården är litet, varför området efter 

färdigställande blir tämligen kompakt bebyggt.                                                             
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§ 17   

Överenskommelse om ärendehantering avseende 
hemlösa mellan kommunerna i Stockholms län 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar på remissen och översänder detsamma till 

kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

I ärendet yttrar sig förvaltningen om ett förslag till 

överenskommelse mellan länets kommuner när det gäller 

hantering av ärenden som rör hemlösa. Förvaltningen är 

positiv till den föreslagna överenskommelsen. Det är bra att 

man förtydligat kommunernas ansvar och kraven på 

samverkan kommunerna emellan. Många hemlösa rör sig 

mellan kommunerna och den föreslagna överenskommelsen 

minskar risken för att det enskilde ”faller mellan stolarna” 

och därmed inte får sina behov av stöd och hjälp 

tillgodosedda. Rådet för funktionshinderfrågor samtycker till 

ett förtydligande i ärendehanteringen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

Dnr 2013-558-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Betänkandet ”Ut ur skuldfällan” -  (SOU 2013:72) 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna tjänsteutlåtandet 

som svar på remissen och att översända detsamma till 

kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

I ärendet svarar förvaltningen på betänkandet, Ut ur 

skuldfällan. Remissen rör verksamhetsområdet budget- och 

skuldsanering. Förvaltningen är positiv till förslagen i sin 

helhet och anser att det bra att verksamheten uppmärksammas 

genom mer och bättre information och att satsningar görs för 

att höja kunskapsnivån avseende skuldsanering. 

Förvaltningen påtalar att ansökningsförfarandet kan förenklas 

ytterligare samt om gäldenären ska börja betala av skulderna 

redan vid ett inledande beslut förutsätter det att förslaget om 

en betalningsförmedling antas. Vidare menar förvaltningen 

att grundregeln även fortsättningsvis ska vara att 

skuldsanering beviljas endast en gång.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-577-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Förslag till fritidspeng till barn i hushåll med 
försörjningsstöd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen och översänder detsamma till kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

I ärendet yttrar sig förvaltningen om ett förslag till fritidspeng 

för barn i hushåll som har haft ekonomiskt bistånd under sex 

månader eller längre och som går i grundskolans år 4-9 eller 

motsvarande i andra skolformer. Fritidspengen föreslås att 

som högst uppgå till 3 000 kr per barn och år och ska täcka 

faktiska utgifter för deltagande i regelbundna och ledarledda 

fritidsaktiviteter. Ett beslut om fritidspeng får inte påverka 

riksnormen för försörjningsstöd. Regeringen föreslår att 41 

mnkr anslås för 2014, 81 mnkr 2015 och att fritidspengen ska 

införas fr o m den 1 juli 2014. Förvaltningen har inget emot 

tanken, men vill ändå påtala att administrationen kring den 

här typen av detaljbidrag kan bli omfattande. Det är egent-

ligen mer praktiskt med ett rejält bidrag för varje åldersgrupp 

som ska täcka alla typer av normala kostnader. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 november 2013. 

Dnr 2013-584-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Ändringar i reglemente för kommunstyrelsen, 
servicenämnden, socialnämnden, 
stadsdelsnämnderna och valnämnden 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 
 
Ärendet 

Förslaget till ändringar i stadens reglemente för 

kommunstyrelsen, servicenämnden, socialnämnden, 

stadsdelsnämnderna och valnämnden beror på ändringar i 

organisationen vid stadsledningskontoret, nya regler i 

kommunallagen samt att kommunfullmäktige genom beslut 

gett juridiska avdelningen inom stadsledningskontoret i 

uppdrag om översyn av gällande reglementen. 

 

Förvaltningen har tagit del av förslaget av ändringar i 

reglemente för stadsdelsnämnderna och har inget att anföra 

utan instämmer i stadsledningskontorets förslag till ändringar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-603-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Alkoholserveringstillstånd för restaurang Chanpell 
Coffeehouse & Loungebar 

Beslut 

1. The coffee place AB bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa drycker, måndag till söndag i restaurang Chanpell 

Coffeehouse & Loungebar, Birger Jarlsgatan 34, 114 29 

Stockholm, mellan kl 11.00 - 03.00.   

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämden/tillståndsenheten. 

 
Ärendet 

Ansökan från The coffee place AB om serveringstillstånd till 

allmänheten mån – sön mellan kl 11.00 -03.00 i restaurang 

Chanpell Coffeehouse & Loungebar. Öppettider 10.00 – 

01.00. Förvaltningen finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 november 2013. 

Dnr 2013-610-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Remiss om alkoholserveringstillstånd för 
restaurang Le Grand Escalier 

Beslut 

1. Stureplansgruppen Grand Escalier AB bör utifrån en 

social bedömning beviljas utökad serveringstid med 1 

timme att till allmänheten få servera spritdrycker, vin, 

starköl och andra jästa drycker, måndag till söndag i 

restaurang Le Grand Escalier, Sturegallerian 54, 114 46 

Stockholm, mellan kl 01.00 - 02.00.   

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

 
Ärendet 

Ansökan från Stureplansgruppen Grand Escalier AB om 

utökad serveringstid med en timme till allmänheten mån – 

sön mellan kl 01.00 -02.00 i restaurang Le Grand Escalier i 

Sturegallerian. Förvaltningen finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013. 

Dnr 2013-661-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Svar på skrivelse från Birgit Marklund Beijer m.fl. 
(S) 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad. 
 
Ärendet 

I skrivelse föreslår Birgit Marklund Beijer (S) att nämndens 

sociala delegation utökas från sju till nio personer, från fem 

ledamöter och två ersättare till fem ledamöter och fyra 

ersättare. 

 

Förvaltningen kan inte se några fördelar med en större social 

delegation. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 november 2013. 

Dnr 2013-655-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Svar på skrivelse från Birgit Marklund Beijer m.fl. 
(S)  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

skrivelsen. 
 
Ärendet 

En skrivelse har inkommit från Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S). Man tar upp problemet med gatuserveringar som brer ut 

sig på trottoarer och försämrar tillgängligheten och 

framkomligheten, inte minst för funktionsnedsatta. Detta togs 

upp i en tillgänglighetsplan redan 2004. 

 

Förvaltningen anser naturligtvis att det är viktigt att 

tillgängligheten är god i de offentliga rummen. Ansvaret för 

upplåtandet av allmän platsmark, gatumark och trottoarer för 

uteserveringar och liknande ligger Trafik- och 

renhållningsnämnden och handläggs där av Trafikkontorets 

upplåtelseenhet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013. 

Dnr 2013-569-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Månadsrapport november 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Prognosen per november månad visar ett överskott om 12,9 

mnkr, Prognostiserat överskott motsvarar 1,0 procent av 

bruttobudgeten om 1 329,8 mnkr. För prestationsjusteringar 

inom verksamheten funktionsnedsatta har i prognosen 

beräknats ytterligare ca 5,0 mnkr. För förskolebarn beräknas 

en ökning av schablonerna och ytterligare medel för höga 

hyror och barnomsorgsgarantin, netto 3,2 mnkr, vilket är 

något lägre än tidigare beräkningar då barnantalet inte ökat i 

den takt som beräknats.  

Bokföringen per november uppgår till 1 013,9 mnkr vilket är 

85,5 % av nettobudgeten. Med hänsyn tagen till beräknad 

budgetökning för prestationsjusteringar inom verksamheterna 

funktionsnedsatta och förskola uppgår förbrukningen till 

84,8%. Motsvarande för år 2012 var 1 178,2 mnkr (84,8 %). 

Kostnaderna är i år lägre inom äldreomsorgen där antal 

brukare sjunkit inom såväl hemtjänst som heldygnsomsorg 

medan Förskoleverksamheten har ökade kostnader som följd 

av utbyggnaden i Norra Djurgårdsstaden, rivning av 

förskolelokal i kvarteret Krubban, ombyggnation av 

Humlanhuset.   

Dnr 2013-142-1.2.1. 
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§ 26   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 2 december 2013 
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§ 27   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 5 december 2013. 
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§ 28   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2013-095-1.1. 

 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

3.19 
Avgångs-
ersättning enligt 
stadens riktlinjer 

 
13-
06-
26 
13-
08-
20 
13-
08-
21 
13-
08-
23 
13-
09-
04 
13-
09-
11 
13-
09-
19 
13-
10-
18 
13-
12-
05 
 

 
Avgångs-
ersättningar för 
11 vårdbiträden. 

 
Staffan 
Odencrants 
personalchef 

3.19 
Avgångs-

 
13-

 
Avgångs-

 
Staffan 
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ersättning 
enligt 
stadens 
riktlinjer 

04-
30 
13-
10-
17 
 

ersättning för en 
boendestödjare 
och en 
biståndsbedöma
re 

Odencrants 
personalchef 

3.19 
Avgångs-
ersättning enligt 
stadens riktlinjer  

 
13-
08-
21 

 
Avgångs-
ersättning för en 
undersköterska. 

 
Staffan Oden-
crants personal-
chef 

3.19 
Avgångs-
ersättning enligt 
stadens riktlinjer  

 
13-
03-
19 
13-
08-
14 
13-
12-
03 

 
Avgångs-
ersättning för en 
förskollärare och 
två biträdande 
förskolechefer. 

 
Staffan 
Odencrants 
personalchef 

3.19 
Avgångs-
ersättning enligt 
stadens riktlinjer  

 
13-
10-
02 
13-
03-
25 
13-
09-
19 
 

 
Avgångs-
ersättning för en 
kock och två 
barnskötare. 

 
Staffan 
Odencrants 
personalchef 
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§ 29  

Anmälan av promemoria 2013-12-17 med 
förteckning av inkomna brev, medborgarförslag, 
skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 

Från och med 18 november 2013 till och med 9 december 

2013 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige och 

Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från KS sammanträdet den 13 november 2013 

(utdrag) 

§ 20 Uppföljning av budget 2013 – Tertialrapport 2 med 

delårsbokslut per den 31 augusti 2013. 

§ 24 Underrättelse om utställning av järnvägsplan samt 

miljökonsekvens- beskrivning och samrådsregler för Spårväg 

City sträckan Djurgården-Frihamnen. 

§ 27 Ansvarsfull häls- och sjukvård (SOU 2013:44). 

 

B. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 

Protokoll från den 26 november 2013, utdrag 

§ 10 Rapport – inventering av socialpsykiatrins målgrupp. 

Bilagor: Socialförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 3.1.-

558/2013 samt SWECO/socialförvaltningens rapport 

”Kartläggning av personer med psykisk 

funktionsnedsättning”, uppdragsnummer 358321 13000. 

§ 14 Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn samt 

kontroll av receptfria läkemedel. 

Bilagor: Socialförvaltningens tjänsteutlåtande dnr 3.1.-

802/2013 samt de nya riktlinjerna. 

 

C. Skrivelser, rapporter m.m. 

Skrivelse 2013-11-19 om hälso-och sjukvård på 

äldreboenden, särskilda boenden för funktionshindrade och 

daglig verksamhet. 

Skrivelse 2013-11-21 om sysselsättning till personer med 

neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. 

Skrivelse 2013-11-27 om personliga ombud för personer med 

psykiska funktionshinder. 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut 2013-12-17 om anmälan 

av överenskommelse om förlängning av avtal mellan 
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Östermalms stadsdelsnämnd och VH assistans AB avseende 

utförandet av personlig assistans. Dnr 2010-209-2.2.2.  

Kommunala uppföljningsansvaret för ungdomar 16-19 år. 

Projektrapport från stadsrevisionen nr 9 2013. Dnr 3.1.3.-

126/2013 

Information för kännedom om genomförd tillsyn, 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO),Socialtjänst 2. IVO 

har genomfört tillsyn med stöd av 13 kap 1 § socialtjänstlagen 

av Skolberga, hem för vård eller boende (HVB) den 16 maj 

2013. Dnr 2013-635-1.6. 

Information för kännedom om genomförd tillsyn, 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO), Socialtjänst 2. IVO 

har genomfört en tillsyn med stöd av 13 kap 1 § 

socialtjänstlagen av HVB Dammen den 24 april 2013. Dnr 

2013-634-1.6. 

Svar till inkommen synpunkt- indragen frukost på 

Fältöverstens förskola. Dnr 2013-628-1.2.3. 

 

D. Domar 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

DOM 2013-11-21, mål nr 5866-13 avseende 

laglighetsprövning; fråga om prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens i Stockholm dom den 9 september 2013 i 

mål nr 18759-12. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

11 

DOM 2013-11-26, mål nr 86-13 avseende laglighetsprövning 

enligt kommunallagen. Östermalms stadsdelsnämnds beslut 

2012-12-18, § 3. Förvaltningsrätten avslår överklagandet. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, enhet 

16 

DOM 2013-11-28, mål nr 7436-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-03-14 § 6. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

DOM 2013-11-28, mål nr 6519-13 avseende 

laglighetsprövning, fråga om prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens i Stockholm dom den 30 september 2013 

i mål nr 24647-12. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, allmänna avdelningen 
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DOM 2013-12-04 mål nr 13407-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-05-23, § 2. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 
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§ 30   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson informerade 

stadsdelsnämnden att Stockholms stads kommunfullmäktige 

den 16 december utsett ledamöter och ersättare i stadens 

samtliga nämnder och bolag. För stadsdelsnämnden 

Östermalm har moderaterna en ersättarplats vakant 2014. 

 

Thomas Linn (M) informerade nämnden om Dianagårdens 

förtroenderåds senaste möte. De anhöriga är nöjda med vård- 

och omsorgen. Fastighetsägaren Micasa har dock problem 

med en vattenläcka som orsakat obehaglig lukt. Problemen 

med dålig lukt har funnits i många år.  

 

Avdelningschef Marianne Snell berättar att fastighetsägaren 

Micasa har problem med underentreprenörer som 

fastighetsägaren använder för att åtgärda fel och brister i sina 

fastigheter. Förvaltningen följer upp ärendet. 
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§ 31   

Övriga frågor 

Inga frågor att anteckna. 
 

 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

 

Skrivelse från vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) om 

att ”Behålla Arbetscentrum på Östermalm”. 

 

Skrivelse från ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och 

ledamoten Jaime Barrios (V) om ”Avveckling av 

Arbetscentrum”. 

 

Skrivelse från ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och 

ledamoten Jaime Barrios (V) om ”En giftfri förskola”. 
 
Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 32   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 
§ föräldrabalken (FB) 
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§ 33   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap  7 
§ 1 p föräldrabalken (FB) 
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§ 34   

Upphandling av drift av parkmark inom Östermalms 
stadsdelsnämndsområde 
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§ 35  

Upphandling av driften av Gärdets gruppbostäder 
och Karlaplans dagliga verksamhet- godkännande 
av förfrågningsunderlag 
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§ 36  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 19 

november 2013 
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§ 37   

Begäran om yttrande till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) – enskilt ärende 
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§ 38  

Anmälan av behov av vårdnadshavare enligt 6 kap 9 
§ 2 stycket föräldrabalken (FB) 


